
 1 

                                                                                                                                                                                                                                                                
Protokół z LIX (59) Sesji 

Rady Miasta Torunia 
z dnia 15 kwietnia 2010 roku 

 
LIX (59) sesja Rady Miasta Torunia odbyła się w dniu 15 kwietnia 2010 r. w sali Nr 33 im. 
Mikołaja Kopernika Urzędu Miasta Torunia. 
 
p. W. Przybyszewski:  
 
Szanowni Państwo Radni, Panowie Prezydenci, drodzy mieszkańcy Torunia 

 
10 kwietnia 2010 roku stanęliśmy w obliczu tragedii, której nie sposób wypowiedzieć 

słowami. W katastrofie samolotu pod Smoleńskiem Rzeczpospolita Polska straciła 
Prezydenta,  Pierwsza Damę, wiele wybitnych osobowości, które kreowały przeszły i 
współczesny obraz Państwa Polskiego. 

 KaŜdy z nas Polaków boleśnie i osobiście odczuwa tę niepowetowaną stratę. 
Łączymy się w przeŜywaniu dramatu najtrudniejszych dni we współczesnej historii kraju, 
gromadzimy się na modlitwie, składamy kwiaty w spontanicznie tworzonych miejscach 
pamięci, zapalamy znicze. 

Jesteśmy smutni i przygnębieni. Trwająca Ŝałoba narodowa ma najszczerszy, z głębi 
serc płynący wymiar. śałując kaŜdego, tak niespodziewanie przerwanego Ŝycia, myślimy o 
najbliŜszych ofiar, myślimy o Polsce i ludziach, którzy z całym oddaniem pozostawali w 
narodowej słuŜbie i w tej słuŜbie zginęli.  

Pozwolicie Państwo, Ŝe raz jeszcze odczytam nazwiska osób zmarłych w wyniku 
katastrofy lotniczej. Są to: 
 
1. Lech Kaczyński, Prezydent RP 

2. Maria  Kaczyńska, MałŜonka Prezydenta RP 

3. Ryszard Kaczorowski, były Prezydent RP na uchodźstwie 

4. Joanna Agacka-Indecka, Przewodniczący Naczelnej Rady Adwokackiej 

5. Ewa Bąkowska, wnuczka Gen. bryg. Mieczysława Smorawińskiego 

6. Andrzej  Błasik, Dowódca Sił Powietrznych RP 

7. Krystyna  Bochenek, wicemarszałek Senatu RP 

8. Anna Maria  Borowska, przedstawiciel Rodzin Katyńskich i innych organizacji 

9. Bartosz Borowski, przedstawiciel Rodzin Katyńskich i innych organizacji 

10. Tadeusz Buk, Dowódca Wojsk Lądowych RP 

11. Miron  Chodakowski , Prawosławny Ordynariusz Wojska Polskiego 

12. Czesław Cywiński, Przewodniczący Światowego Związku śołnierzy AK 

13. Leszek Deptuła, przedstawiciel Parlamentu RP (PSL) 

14. Zbigniew Dębski, członek Kapituły Orderu Wojennego Virtutti Militari 

15. Grzegorz Dolniak, przedstawiciel Parlamentu RP (PO) 

16. Katarzyna Doraczyńska, biuro prasowe Kancelarii Prezydenta 
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17. Edward Duchnowski, Sekretarz Generalny Związku Sybiraków 

18. Aleksander Fedorowicz, tłumacz prezydenta RP 

19. Janina Fetlińska, senator RP 

20. Jarosław Florczak, funkcjonariusz BOR 

21. Artur  Francuz, funkcjonariusz BOR 

22. Franciszek Gągor, Szef Sztabu Generalnego Wojska Polskiego 

23. GraŜyna Gęsicka, przedstawiciel Parlamentu RP (PIS) 

24. Kazimierz Gilarski , Dowódca Garnizonu Warszawa 

25. Przemysław Gosiewski, przedstawiciel Parlamentu RP (poseł PiS) 

26. Bronisław Gostomski, ks. prałat 

27. Robert Grzywna, członek załogi 

28. Mariusz Handzlik , Podsekretarz Stanu w Kancelarii Prezydenta RP 

29. Roman Indrzejczyk , Kapelan Prezydenta RP 

30. Paweł Janeczek, funkcjonariusz BOR 

31. Dariusz Jankowski, Biuro Obsługi Kancelarii Prezydenta RP 

32. Natalia Januszko, stewardessa 

33. Izabela Jaruga-Nowacka, przedstawiciel Parlamentu RP (SLD) 

34. Józef Joniec, Prezes Stowarzyszenia Parafiada 

35. Sebastian Karpiniuk , przedstawiciel Parlamentu RP (PO) 

36. Andrzej  Karweta, Dowódca Marynarki Wojennej RP 

37. Mariusz  Kazana, Dyrektor Protokołu Dyplomatycznego MSZ 

38. Janusz Kochanowski, Rzecznik Praw Obywatelskich 

39. Stanisław Komornicki , Przedstawiciel Kapituły Orderu Virtutti Militari 

40. Stanisław Jerzy Komorowski, Podsekretarz Stanu w MON 

41. Paweł Krajewski , funkcjonariusz BOR 

42. Andrzej  Kremer , Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Spraw Zagranicznych 

43. Zdzisław Król , Kapelan Warszawskiej Rodziny Katyńskiej 1987-2007 

43. Janusz Krupski , Kierownik Urzędu do Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych 

44. Janusz Kurtyka , Prezes Instytutu Pamięci Narodowej 

45. Andrzej  Kwaśnik , Kapelan Federacji Rodzin Katyńskich 

46. Bronisław Kwiatkowski , Dowódca Operacyjny Sił Zbrojnych RP 

47. Wojciech Lubi ński, lekarz prezydenta RP 

48. Tadeusz Lutoborski , przedstawiciel Rodzin Katyńskich i innych organizacji 
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49. Barbara Maciejczyk, stewardessa 

50. Barbara Mamińska, Dyrektor w Kancelarii Prezydenta RP 

51. Zenona Mamontowicz-Łojek, przedstawiciel Rodzin Katyńskich i innych organizacji 

52. Stefan Melak, Prezes Komitetu Katyńskiego 

53. Tomasz Merta , Podsekretarz Stanu w MkiDN 

54. Andrzej Michalak , członek załogi 

55. Dariusz Michałowski, funkcjonariusz BOR 

56. Barbara Maciejczyk, stewardessa 

57. Stanisław Mikke , Wiceprzewodniczący ROPWiM 

58. Justyna Moniuszko, stewardessa 

59. Aleksandra Natalli-Świat, przedstawiciel Parlamentu RP (PiS) 

60. Janina Natusiewicz-Mirer, działaczka społeczna 

61. Piotr  Nosek, funkcjonariusz BOR 

62. Piotr  Nurowski, szef PKOL 

63. Bronisława Orawiec-Löffler , przedstawiciel Rodzin Katyńskich i innych organizacji 

64. Jan Osiński, Ordynariat Polowy Wojska Polskiego 

65. Adam Pilch, Ewangelickie Duszpasterstwo Polowe 

66. Katarzyna Piskorska, przedstawiciel Rodzin Katyńskich i innych organizacji 

67. Maciej PłaŜyński, Prezes Stowarzyszenia "Wspólnota Polska" 

68. Tadeusz Płoski, Ordynariusz Polowy Wojska Polskiego 

69. Agnieszka Pogródka-Węcławek, funkcjonariusz BOR 

70. Włodzimierz Potasiński, Dowódca Wojsk Specjalnych RP 

71. Arkadiusz Protasiuk, Kapitan 

72. Andrzej  Przewoźnik , Sekretarz ROPWiM 

73. Krzysztof,  Putra wicemarszałek Sejmu RP 

74. Ryszard Rumianek, Rektor UKSW 

75. Arkadiusz Rybicki , przedstawiciel Parlamentu RP 

76. Wojciech Seweryn, przedstawiciel Rodzin Katyńskich i innych organizacji 

77. Andrzej Sariusz Skąpski, Prezes Federacji Rodzin Katyńskich 

78. Sławomir Skrzypek, Prezes Narodowego Banku Polskiego 

79. Leszek Solski, przedstawiciel Rodzin Katyńskich i innych organizacji 

80. Władysław Stasiak, szef Kancelarii Prezydenta RP 

81. Jacek Surówka, funkcjonariusz BOR 

82. Aleksander Szczygło, szef Biura Bezpieczeństwa Narodowego 
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83. Jerzy Szmajdziński, wicemarszałek Sejmu RP 

84. Jolanta Szymanek-Deresz, przedstawiciel Parlamentu RP 

85. Izabela Tomaszewska, Dyrektor Zespołu Protokolarnego Prezydenta RP 

86. Marek  Uleryk , funkcjonariusz BOR 

87. Anna Walentynowicz, legendarna działaczka Solidarności 

88. Teresa Walewska-Przyjałkowska, wiceprezes Fundacji Golgota Wschodu 

89. Zbigniew Wassermann, przedstawiciel Parlamentu RP 

90. Wiesław Woda, przedstawiciel Parlamentu RP 

91. Edward Wojtas, przedstawiciel Parlamentu RP 

92. Paweł Wypych, Sekretarz Stanu w Kancelarii Prezydenta RP 

93. Stanisław Zając, senator RP 

94. Janusz Zakrzeński, wybitny polski aktor 

95. Artur Zi ętek, członek załogi 

96. Gabriela Zych, przedstawiciel Rodzin Katyńskich i innych organizacji 

 Oczekując czasu, kiedy szczątki poległych przyjmie polska Matka Ziemia pochylmy w 
milczeniu i zadumie głowy nad  losem, jaki im przypadł w udziale, i nam – przeŜywającym 
ogromny Ŝal - braciom tej samej Ojczyzny.     
  
I. Otwarcie sesji.  
 
p. W. Przybyszewski – otworzył LIX (59) sesję Rady Miasta Torunia, witając radnych i 
przybyłych gości.  
Na sesję przybył poseł na Sejm RP G. Karpiński i Sekretarz Województwa Kujawsko-
Pomorskiego M. Smoczyk.  
Na sesji byli nieobecni: Prezydent M. Zaleski oraz radni J. Jaworski, K. Dowgiałło, M. 
Frąckiewicz, B. Major i A. Rojewski, którzy reprezentowali toruński samorząd w 
uroczystościach poŜegnania i oddania hołdu Prezydentowi RP L. Kaczyńskiemu i jego 
małŜonce.  
W skład delegacji weszli równieŜ: D. Wakarecy – dyrektor Zespołu Szkół Muzycznych, W. 
Majewki – prezes Toruńskich Wodociągów, M. Rubnikowicz – dyrektor Muzeum 
Okręgowego, M. Skowrońska, K. Pułkownik i E. Banaszczuk – Kisiel. 
 
Poinformował, Ŝe quorum wynosi 12 osób. Uprawnionych do głosowania jest 24 radnych 
(zał. nr 1). 
 
II. Przyj ęcie protokołów z LVIII (58) sesji. 
 
Protokół przyjęto bez uwag. 
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
p. W. Przybyszewski – poinformował, Ŝe: 
 



 5 

1. W obliczu wielkiej tragedii narodowej, proszę  Państwa Radnych o poparcie 
inicjatywy dotyczącej podjęcia deklaracji w sprawie nadania nazwy nowopowstałej 
wielofunkcyjnej sali koncertowej na Jordankach im. prof. Lecha Kaczyńskiego 
Prezydenta RP. 

 
2. W dniu 8 kwietnia 2010r. NajwyŜszy Sąd Administracyjny w Warszawie oddalił 

skargę Pana Przemysława Pawlikowskiego na orzeczenie wydane przez Wojewódzki 
Sąd Administracyjny w Bydgoszczy w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego, w związku z wynajmowaniem lokalu uŜytkowego, stanowiącego mienie 
komunalne na potrzeby prowadzonej działalności gospodarczej. Tym samym z dniem 
8 kwietnia br. Pan Przemysław Pawlikowski stracił mandat radnego Miasta Torunia. 
Zgodnie z ordynacją wyborczą do rad gmin, mandat obejmuje osoba, która w tym 
okręgu uzyskała największą ilość głosów i wyraŜa zgodę na kandydowanie. Na 
podstawie wyników wyborów Państwowej Komisji Wyborczej ustaliłem, Ŝe 
kandydatem jest Pani Katarzyna Rygielska, która w okręgu wyborczym nr 1 uzyskała 
365 głosów (Pan Przemysław Pawlikowski miał 365 głosów). Skierowałem juŜ do 
Pani Rygielskiej pismo informujące o procedurze i woli wstąpienia w wolny mandat. 
Planuję na następnej sesji rozpatrzenie projektu uchwały w powyŜszej sprawie oraz 
złoŜenie ślubowania przez nową radną. 

  
3. Do Rady Miasta Torunia wpłynęło od Spółki Boryszew Oddział Elana w Toruniu 

wezwanie do usunięcia naruszenia prawa w zakresie uchwały nr 761/10 Rady Miasta 
Torunia z dnia 18 marca 2010r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu połoŜonego pomiędzy linią kolejową do Lipna, Strugą 
Toruńską i  wschodnią częścią terenu Zakładu Elana w Toruniu.  

  
4. Do Rady wpłynęła od Skarbnika Miasta prognoza sytuacji finansowej miasta Torunia 

do roku 2040. PowyŜszą prognozę otrzymali Państwo radni do skrytek (zał. nr 2). 
  

5. Od Prezydenta Miasta wpłynęła informacja dotycząca zastosowanych w 2009r. 
obniŜek stawek czynszu dla organizacji prowadzących działalność w zakresie pomocy 
społecznej, charytatywnej i pozostałych, wymienionych w uchwale nr 1032/06 Rady 
Miasta Torunia z dnia 18 maja 2006r. 

  
6. Do Rady wpłynęło sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Innych UzaleŜnień w 2009r. 
Sprawozdanie, do wglądu, znajduje się w Biurze Rady Miasta. 

  
7. W dniu jutrzejszym, tj. piątek odbędzie się sesja MłodzieŜowej Rady Miasta. Przy 

okazji, proszę Państwa o zapoznanie się z projektem statutu MłodzieŜowej Rady i 
przesyłanie do Biura Rady Miasta opinii do tego dokumentu. Projekt przesłany został 
drogą elektroniczną. 

  
8. Uprzejmie Państwu przypominam o składaniu oświadczeń majątkowych. 

 
IV. Informacje Prezydenta Miasta. 

p. Z. Fiderewicz – poinformował, Ŝe: 
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1. Jutro, w piątek 16 kwietnia o godzinie 19.00 w bazylice katedralnej pw. Św. św. 
Janów odbędzie się naboŜeństwo ekumeniczne odprawiane przez ks. biskupa Józefa 
Szamockiego w intencji ofiar katastrofy pod Smoleńskiem. 

2. TakŜe w piątek zaraz po naboŜeństwie o godzinie 20.00 w Kościele Akademickim pw. 
Św. Ducha na koncercie poświęconym ofiarom katastrofy pod Smoleńskiem zabrzmi 
Requiem Wolfganga Amadeusza Mozarta. Koncert organizuje Urząd Miasta Torunia 
wspólnie z Uniwersytetem Mikołaja Kopernika. 
Koncert oraz uroczystości pogrzebowe w sobotę i niedzielę transmitowane będą na 
telebimie usytuowanym na ul. RóŜanej przy kościele Św. Ducha (telebim lekko 
zwrócony w stronę Rynku Staromiejskiego). 

3. W sobotę, 17 kwietnia o godzinie 10.00 w katedrze Św. św. Janów ks. biskup Józef 
Szamocki odprawi mszę św. w intencji ofiar katastrofy. Msza św. równieŜ będzie 
transmitowana na telebimie. 

4. Natomiast X Festiwal Nauki i Sztuki w związku z Ŝałobą narodową rozpocznie się z 
trzydniowym opóźnieniem - w poniedziałek 19 kwietnia bez oficjalnej inauguracji. 
Piątkowe, sobotnie i niedzielne wydarzenia Festiwalowe zostały odwołane, natomiast 
poniedziałkowe i wtorkowe odbędą się zgodnie z planem. 
We wtorek, 20 kwietnia o godzinie 17.00 w Auli Uniwersytetu Mikołaja Kopernika ze 
specjalnym recitalem fortepianowym wystąpi Rafał Blechacz. Po koncercie o 
godzinie 19.00 w Collegium Maximum UMK odbędzie się dyskusja panelowa z 
udziałem artysty, oficjalnie kończąca Festiwal. 

Aktualny, zmieniony program Festiwalu, dostępny jest takŜe na stronie internetowej 
UMT. 

5. W przyszłym tygodniu, spotkaniami w poniedziałek, 19 kwietnia z mieszkańcami 
Rudaka i w środę, 21 kwietnia z mieszkańcami Staromiejskiego zakończy się cykl 
spotkań PMT w poszczególnych dzielnicach miasta. 

6. We wtorek, 20 kwietnia o godzinie 12.30 w Kamienicy pod Gwiazdą nastąpi 
uroczyste podpisanie porozumienia partnerskiego z miastem Guilin. 

7. W środę, 21 kwietnia o godzinie 10.00 odbędzie się uroczystość związana z 
jubileuszem  10-lecia Gimnazjum Specjalnego Nr 26 oraz 5-lecia Szkoły Specjalnej 
Przysposabiającej do Pracy - wydarzenie będzie miało miejsce w budynku szkolnym 
przy ul. Kosynierów Kościuszkowskich 11. 

8. W czwartek, 22 kwietnia od godziny 10.00 będą zasiedlane kolejne budynki 
realizowane przez TTBS sp. z o.o. w lokalizacji przy ul. Gerwazego na Rudaku - 
aktualnie będą to 72 mieszkania. Ogółem łącznie z oddanymi w styczniu tego roku 42 
mieszkaniami będzie w tym miejscu 114 nowych mieszkań. 

9. W kolejny weekend, od 23 do 25 kwietnia w WyŜszej Szkole Kultury Społecznej i 
Medialnej odbędzie się XIV Forum Polonijne „Kochaj Ojczyznę jak swoją Rodzinę”, 
które w tym roku skupi się, miedzy innymi, na Ŝyciu i działalności rotmistrza Witolda 
Pileckiego. Podczas Forum odsłonięte zostanie popiersie rotmistrza. 

10. We wtorek, 27 kwietnia o godzinie 14.00 w MłodzieŜowym Domu Kultury odbędzie 
się XV Edycja Samorządowego Konkursu Nastolatków „8 Wspaniałych”. 
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V. Przyjęcie porządku obrad. 

p. A. Jasiński – zaproponował przeprowadzenie II czytania druku nr 934 na sesji. 
 
GŁOSOWANIE: Zmiana porz ądku obrad. 
 
Przeprowadzenie II czytania druku nr 934. Wynik głosowania: 10 – 4 – 3. Zmiana nie 
została przyjęta. 
 
VI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Medalu „Za Zasługi dla Miasta 
Torunia” na wstędze Specjalistycznemu Szpitalowi Miejskiemu im. M. Kopernika - 
DRUK NR 911. 
 
p. W. Przybyszewski – przedstawił projekt. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała wg druku nr 911. Wynik głosowania: 18 – 0 – 0. Uchwała została przyjęta 
(uchwała nr 775/10). 

VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wzniesienie 
pomnika upamiętniaj ącego postać Władysława Raczkiewicza – Wojewody Pomorskiego, 
Prezydenta RP na Obczyźnie - DRUK NR 935. 

p. W. Przybyszewski – przedstawił projekt. 

Opinie: 

KKPiT – zał. nr 3. 

Pytań nie było. 

Dyskusja: 

p. A. Jasiński – poinformował, Ŝe propozycja Marszałka została pozytywnie zaopiniowana 
przez Prezydenta M. Zaleskiego z sugestią następującej treści: (...) Jestem jednak zdania, iŜ 
posadowienie pomnika przed frontem siedziby władz wojewódzkich skutkujące zmianami w 
jego przedpolu, pociąga za sobą konieczność nadania mu odpowiedniej oprawy w zasięgu 
przekraczającym w przyjętym opracowaniu.  
Zaproponował, aby w piśmie przewodnim do Marszałka zawrzeć wspomnianą sugestię. 
 
p. W. Przybyszewski – odczytał treść pisma: Zgodnie ze stanowiskiem podległych mi słuŜb 
konserwatorskich, architektoniczno-budowlanych, a takŜe Biura Toruńskiego Centrum 
Miasta, do przedstawionej propozycji nie wnoszę uwag. Jestem jednak zdania, iŜ 
posadowienie pomnika przed frontem siedziby władz wojewódzkich skutkujące zmianami w 
jego przedpolu, pociąga za sobą konieczność nadania mu odpowiedniej oprawy w zasięgu 
przekraczającym w przyjętym opracowaniu. 
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To nie jest kompetencja Rady Miasta. Jest to sprawa administracyjna między Prezydentem a 
Zarządem Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Rada wyraŜa zgodę lub nie na postawienie 
takiego pomnika.  
 
p. K. Makowski – odniósł się do uwagi. Poprosił, Ŝeby stanowisko Prezydenta przedstawiał 
Prezydent, tym bardziej, Ŝe zastępca Prezydenta jest na sali i nie ma przeszkód, Ŝeby opinię 
przedstawić. To nie są uwagi, które powinna przekazywać Rada Miasta. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała wg druku nr 935. Wynik głosowania: 17 – 0 – 0. Uchwała została przyjęta 
(uchwała nr 776/10). 

VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Miasta Torunia - DRUK NR 934 – I CZYTANIE.  

p. A. Jasiński – przedstawił projekt. 

Opinie: 

KOPSiB –  zał. nr 4. 

I CZYTANIE 

Pytania: 

p. Z. Rasielewski – zapytał, czy Rada Miasta jest w stanie wpłynąć na Izbę Aptekarską, aby 
uwzględniła moŜliwość dyŜurowania 2 aptek całodobowo ? Z jednej strony Wisły nie ma 
apteki, a z drugiej są 2 apteki: 1 całodobowa, a 2 czynna do godz. 24.   
 
p. M. Krystek  – wyjaśnił, Ŝe Rada Miasta nie ma moŜliwości określenia, która apteka 
miałaby funkcjonować całą dobę, bo to jest działalność gospodarcza i to jest związane z 
określonymi kosztami. MoŜna wyznaczyć dyŜury po konsultacji z Izbą Aptekarską. Apteki 
miałyby dyŜury wg określonego harmonogramu. To są określone koszty, które muszą być 
poniesione. Dotychczas system ten funkcjonował kilka lat bez harmonogramu, mimo Ŝe mógł 
być wcześniej uchwalony. Rada Miasta i Izba Aptekarska nie mogą narzucić trybu pracy 
konkretnej aptece. MoŜna przemyśleć system dyŜurów w konsultacji z Izbą Aptekarską.  
 
p. Z. Rasielewski – zapytał, o konsekwencje nie przyjęcia tej uchwały. W jaki sposób 
przebiegały konsultacje ? 
 
p. M. Krystek  – przypomniał, Ŝe Konwent Seniorów wskazywał, Ŝe są pewne wątpliwości i 
braki, natomiast propozycja ustalenia harmonogramu dostosowanego do aktualnych 
warunków została zaproponowana przez Okręgową Izbę Aptekarską. 
 
p. W. Przybyszewski – dodał, Ŝe 26 października 2009 r. UMT skierował do Okręgowej Izby 
Aptekarskiej wniosek o rozkład godzin pracy aptek. 30 listopada ubr. taki rozkład został 
przekazany. Zanim zostało skierowane pismo do Okręgowej Izby Aptekarskiej, Prezydent 
zwrócił się do Rady Miasta z wnioskiem o podjęcie stosownej inicjatywy uchwałodawczej. 2 
marca br. zostało skierowane pismo do Okręgowej Izby Aptekarskiej w sprawie 
harmonogramu pracy aptek. 3 marca br. wpłynęła odpowiedź z harmonogramem, 25 marca 
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br. wpłynęła poprawka z apteki „CORDA” i projekt został skierowany na sesję. Został 
zaproszony Prezes Okręgowej Izby Aptekarskiej na obrady, ale go nie ma.  
 
p. M. Krystek  – wyjaśnił, Ŝe ustawodawca nie określił konsekwencji niepodjęcia uchwały. 
Brak harmonogramu wskazuje, Ŝe jest wolny rynek w sferze usług aptekarskich.  
 
p. J. Najberg – potwierdził, Ŝe jest zapotrzebowanie na całodobową aptekę po lewej stronie 
Wisły. Szukanie apteki po Toruniu powoduje koszty. Po co przyjmować taką uchwałę, skoro 
nie ma moŜliwości prawnych wpływania na to, które apteki mają być otwarte ? Jeśli są takie 
paragrafy, to naleŜy jest stosować. Zaproponował odesłanie uchwały wnioskodawcy, Ŝeby 
wpłynął na organizacje aptekarskie, Ŝeby te postulaty przyjęły. Zapytał, czy ta uchwała będzie 
rodziła skutki prawne dla aptek i czy moŜna wyciągnąć jakieś konsekwencje ? Czy aptekarz 
moŜe w jakiś sposób zostać ukarany ? 
 
p. M. Krystek  – przypomniał, Ŝe moŜna określić zasady wykonywania dyŜurów przez apteki. 
Celem tej ustawy była regulacja rynku  w wielu powiatach, gdzie nie ma apteki całodobowej. 
Np. w powiecie radziejowskim, chełmińskim jest mniej aptek, a teren jest większy niŜ obszar 
Torunia i stąd potrzeba uregulowania. Chodzi o dostępność do aptek. Z Podgórza na ul. Św. 
Faustyny jest odległość spora, ale to nie jest tak, jak w przypadku odległości między 
miejscowościami. MoŜliwość ustalania harmonogramu jest od kilku lat. W tym wypadku nie 
ma przepisów karnych i sankcji. Jedyną sankcją jest to, Ŝe Okręgowe Izby Aptekarskie mogą 
wpływać na apteki nie realizujące harmonogramu poprzez negatywną opinię co do 
funkcjonowania i zamknięcia aptek.  
 
p. J. Najberg – zapytał, czy przewodniczący jest w stanie zaproponować satysfakcjonujące 
poprawki w zakresie dyŜurów aptek ? 
 
p. W. Przybyszewski – podzielił zdanie przedmówcy. To jest zły projekt uchwały. Nie było 
innej moŜliwości, bo Okręgowa Izba Aptekarska nie była skłonna do zmiany harmonogramu. 
Trudno będzie cokolwiek zmienić. Była omawiana na Konwencie propozycja odbycia II 
czytania i Ŝeby w głosowaniu wyrazić opinię. Wyraził przekonanie, Ŝe projekt zostanie 
odrzucony w głosowaniu i wówczas argumentacja Rady będzie silniejsza. Pozycja miasta jest 
inna, niŜ gdyby negocjowano przed odrzuceniem. Źle się stało, Ŝe nie wprowadzono II 
czytania. ZłoŜył wniosek, Ŝeby odbyć II czytanie i wyrazić stanowisko poprzez odrzucenie 
tego projektu w głosowaniu. To będzie silny argument do negocjacji. Nie zgodził się z 
harmonogramem. Skoro ustawodawca pomyślał, Ŝeby radni wyrazili wolę, to nie moŜna 
zgodzić się na to, Ŝeby jedna apteka była do godz. 24, druga cała dobę, a za Wisłą nie było 
Ŝadnej apteki otwartej. ZłoŜył wniosek o zmianę porządku obrad. 
 
p. J. Bórawska – Cilak – wskazała, Ŝe płatnikiem aptek jest NFZ i powinien być poproszony 
o opinię. W przychodniach godziny pracy są zaleŜne od NFZ-u, bo jest on płatnikiem. Czy 
naleŜy zasięgnąć opinii NFZ-u ? 
 
p. W. Przybyszewski – odpowiedział, Ŝe nie ma takiej potrzeby. 
 
p. D. Łyjak  – zauwaŜył, Ŝe doszło do jakiegoś nieporozumienia. Odniósł wraŜenie, Ŝe nie do 
końca Rada weszła w treść zapisów ustawowych. To Rada Miasta ma określić godziny 
otwarcia aptek, a nie Izba. Konwent Seniorów skierował do Okręgowej Izby Aptekarskiej 
propozycje godzin otwarcia aptek w Toruniu. Izba wyraziła pozytywną opinię, po czym Rada 
odrzuciła wniosek. To WZiPS powinien przeprowadzić analizę dotyczącą potrzeb i godzin 
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otwarcia aptek w Toruniu w dni wolne i godzinach nocnych. Taki projekt powinien zostać 
wysłany do Okręgowej Izby Aptekarskiej. Izba powinna wyrazić opinię i projekt powinien 
trafić pod obrady.  
 
p. W. Przybyszewski – poinformował, Ŝe WZiPS wystąpił do Okręgowej Izby Aptekarskiej i 
otrzymał odpowiedź z harmonogramem, który został przekazany do Rady Miasta. Stąd 
korespondencja z prezesem dotycząca harmonogramu była konsekwencją działań WZiPS. To 
nie odbywało się poza tym wydziałem.  
 
p. D. Łyjak  – przytoczył fragment art. 94 ust. 2, gdzie rada powiatu określa rozkład godzin 
pracy aptek ogólnodostępnych po zasięgnięciu opinii samorządu aptekarskiego. W świetle 
tego zapisu rozkład godzin pracy aptek został zaopiniowany pozytywnie przez Kujawsko-
Pomorską Okręgową Izbę Aptekarską w Bydgoszczy pismem z dnia... itd.  
 
p. M. Krystek  – wskazał, Ŝe Rada moŜe narzucić harmonogram pracy aptek, ale nie moŜna 
wskazać godzin pracy konkretnej aptece. Harmonogram pracy aptek określa zasady, wg 
jakich mają pracować apteki. MoŜna narzucić sposób wykonywania dyŜurów przez apteki, 
które byłby dostępne w dni wolne i podczas godzin nocnych. Przepis nie mówi, Ŝe opinia 
musi być pozytywna. MoŜe być negatywna. MoŜna się nią kierować, ale nie trzeba. 
W przypadku sankcji, to moŜe być cofnięte pozwolenie dla apteki, jeśli ona uporczywie 
utrudnia dostępność do farmaceutyków. Kwestia uporczywości jest nie dookreślona. 
 
p. R. Skibiński – zapytał, czy opinia Izby Aptekarskiej nie jest wiąŜąca ? Czy Rada ma 
kompetencję wskazania w porozumieniu z samorządem aptekarskim aptek, które będą 
funkcjonowały w poszczególnych dzielnicach ? Samorząd aptekarski moŜe określić, Ŝe jedna 
apteka „Na Skarpie” będzie czynna w czerwcu, inna w lipcu itd. 
 
p. M. Krystek  – potwierdził, Ŝe opinia samorządu nie jest wiąŜąca, ale Rada kieruje się 
zasadą zgodności z określonymi środowiskami społecznymi, na funkcjonowanie których 
wpływa. Samorząd aptekarski nie moŜe nakazać pracować aptece 24 godz./h. Rada musi 
określić zasady dyŜurów, Ŝeby zasady były dostosowane do rynku. Z nich będzie wynikało, 
która apteka i w jakim miesiącu będzie dyŜurowała w porze nocnej i w święta. 
 
p. D. Łyjak   – stwierdził, Ŝe nie przyjęcie tej uchwały narazi Radę na śmieszność. Opinia nie 
jest wiąŜąca, ale jak traktować to, Ŝe Okręgowa Izba Aptekarska zaopiniowała pozytywnie, po 
czym uchwała ma być odrzucona. MoŜna jedynie zaapelować, Ŝeby po zrobieniu rzetelnej 
analizy potrzeb w poszczególnych dzielnicach, Izba Aptekarska wymogła na swoich 
członkach  konieczność zapewnienia dostępu do aptek. To jest wskazówka, Ŝeby nie tylko 
zapytać, jakie są godziny otwarcia aptek, ale określić takŜe potrzeby miasta w zakresie 
dostępności do aptek, a nie prosić Radę Aptekarska, jak mają być otwarte apteki i 
przedstawiać to jako projekt uchwały. Nie przyjęcie byłoby kompromitacją. Rada Miasta 
wystąpiła do Okręgowej Izby Aptekarskiej, aby zaopiniowała projekt i został on 
zaopiniowany pozytywnie. Odrzucenie tego projektu jest przyznaniem się do kardynalnego 
błędu, który został zrobiony. 
 
p. B. Jóźwiak – zapytał, czy legalne będą zapisy, jeśli dopisze się do załącznika pierwszej 
części uchwały punkt mówiący o aptece w lewobrzeŜnej części Torunia oraz kolejny punkt 
dotyczący apteki na terenie osiedli Rubinkowo i „Na Skarpie” bez wskazywania konkretnych 
aptek ? 
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p. M. Krystek  – zaznaczył, Ŝe Rada Miasta nie moŜe narzucić godzin pracy poszczególnym 
aptekom. Zapis ogólny, Ŝe jedna apteka w lewobrzeŜnej części Torunia musi mieć dyŜur 
całodobowy nie jest egzekwowalny. NaleŜy zastanowić się nad taką formułą uchwały, Ŝeby 
dokonać analizy szczegółowej co do aptek w poszczególnych dzielnicach, określić ogólne 
zasady, do których muszą dostosować się apteki i wskazać godziny dyŜurów, przy wskazaniu 
moŜliwości aptek do pełnienia takich dyŜurów. Niektóre apteki są otwarte w przychodniach w 
określonych godzinach. Trzeba dokonać pewnej analizy rynku w poszczególnych dzielnicach 
i określić zasady dyŜurów. 
 
p. B. Jóźwiak – zapytał, czy moŜna w takim kształcie przyjąć uchwałę, bez wnikania w 
egzekwowalność takich zapisów ? 
 
p. M. Krystek  – podkreślił, Ŝe jeśli jakiś zapis nie jest wprost niezgodny z przepisem prawa, 
to moŜna. Rada moŜe przyjąć kaŜdą poprawkę. Jeśli jest poprawka zgodna z prawem, to 
niezaleŜnie od racjonalności i egzekwowania funkcjonuje. 
 
p. B. Królikowska – Ziemkiewicz – stwierdziła, Ŝe dobrze byłoby podjąć decyzję odnośnie 
harmonogramu pracy aptek w Toruniu. 
 
Dyskusja: 
 
p. R. Skibiński – przyznał, Ŝe chciałby ten projekt uchwały odrzucić, bo daje się czytelne 
sygnały braku akceptacji dla takiego rozwiązania, a z drugiej strony jest  zaakceptowana 
opinia przez Radę Miasta. W tym przypadku byłaby trzecia droga rozwiązania. Konwent 
Seniorów prowadził wymianę korespondencji między samorządem aptekarskim a Radą 
Miasta. Zabrakło spotkania osobistego, Ŝeby porozmawiać. Zaakceptować wykaz, to nie 
wszystko. Trzeba zadbać o interes mieszkańców Torunia. Miasto powinno mieć wizję w 
zakresie funkcjonowania aptek. Tam, gdzie są udzielane porady lekarskie całodobowo, to 
dobrze byłoby mieć aptekę. Jest potrzeba łatwego dostępu do aptek w poszczególnych 
dzielnicach. Samochód jest dobrem powszechnym, ale nie wszyscy go mają. Często podanie 
leku jest kluczowe dla pomyślności leczenia. Dobrym rozwiązaniem było odrzucenie 
poprawki o zmianie porządku obrad dotyczące przeprowadzenia II czytania. Jest czas na 
rozmowę z samorządem aptekarskim.  
 
p. Z. Ernest – wskazał, Ŝe członkowie Konwentu Seniorów postawili w luksusowej sytuacji 
Okręgową Izbę Aptekarską. Dotychczasowy harmonogram budził wiele Ŝali i rozgoryczenia. 
Jest nie do zaakceptowania przez wielu radnych. ZłoŜył wniosek o odesłanie projektu do 
wnioskodawców. 
 
p. W. Przybyszewski – poinformował, Ŝe konsultował ten projekt z Konwentem Seniorów i 
pierwsza propozycja była taka, Ŝeby wycofać projekt z sesji. Jest czas przed II czytaniem na 
popracowanie nad tym projektem. Rada nie ma instrumentów. Konwent Seniorów jest ciałem 
kolegialnym do wyraŜania opinii. Jedynym instrumentem jakim dysponuje Rada, jest 
KOPSiB.  Jest czas do II czytania i ta komisja powinna popracować nad tym projektem. 
Prezydent wystąpił z wnioskiem do Rady o podjęcie uchwały w tej sprawie. Rada podejmuje 
uchwały w zakresie planów zagospodarowania przestrzennego, a nie przygotowuje ich. 
Podobnie jest z aptekami. MoŜe to nie jest najlepszy projekt, ale jest czas na prace nad nim. 
Zwrócił się z prośbą do przewodniczącego i członków KOPSiB o prace nad projektem.  
 
p. W. Przybyszewski – skierował druk do II czytania. 
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p. Z. Ernest – przypomniał, Ŝe złoŜył wniosek formalny o skierowanie druku do 
wnioskodawców. 

p. W. Przybyszewski – zauwaŜył, Ŝe projekt jest u wnioskodawców. Było tylko I czytanie. 
Wnioskodawcą jest Konwent Seniorów. Ten projekt jest po I czytaniu. Wnioskodawca 
zawsze moŜe wprowadzać zmiany, uzupełnienia i autopoprawki. Przed II czytaniem na 
pewno będą zmiany i autopoprawki. 

IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Toruń na lata 2010 – 2014” - DRUK NR 867 – 
II CZYTANIE.  

p. M. Kowallek – przedstawił projekt. 

Opinie: 

KOPSiB – zał. nr 5. 

KIiOŚ – zał. nr 6. 

II CZYTANIE 

Pytania: 

p. K. Makowski – zapytał, o posługiwanie się 2 określeniami w projekcie uchwały: lokal 
socjalny i mieszkalny. To brzmi tak, jakby lokal socjalny nie był mieszkalnym. Lokale 
mieszkalne dzieli się na socjalne i  komunalne. Socjalne są o nieco „obniŜonym” standardzie, 
a komunalne słuŜą do zaspokajania potrzeb miasta. Czy nie naleŜałoby zastosować 
czytelniejszego nazewnictwa ? 

p. M. Kowallek – wyjaśnił, Ŝe terminologia została podana w § 2, gdzie jest ustawowa 
definicja lokalu w art. 2 ustawy o własności i ochronie praw lokatorów. Ustawa reguluje 
formę nazewnictwa. Gdyby stosowano nazewnictwo lokale mieszkalne i komunalne, to nie do 
końca zgodne byłoby to z literą prawa. Lokale komunalne są lokalami gminnymi i są to 
socjalne i komunalne. Zgodził się, Ŝe nazewnictwo nie jest fortunne, ale tak jest. 

p. R. Skibiński – zapytał, czy w zakres tej uchwały wchodzą mieszkania, które będą 
podlegały wynajęciu ?  

p. M. Kowallek – wskazał, Ŝe to nie jest brane po uwagę, jeśli chodzi o ilość lokali do 
pozyskania. Wiadomo, ile będzie wybudowanych lokali. Ile zostanie zakupionych w celu 
dalszego podnajęcia, to nie wiadomo. Oferty są zbierane. Płacąc odszkodowania z tytułu 
zajmowania lokali, co do których zapadły wyroki eksmisji, to są lepsze stawki, bo wynikają 
ze standardu lokali. Jeśli zostanie zawarta umowa cywilno-prawna z właścicielem, to lokale 
zostaną pozyskane.   

Dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  
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Uchwała wg druku nr 867. Wynik głosowania: 12 – 0 – 0. Uchwała została przyjęta 
(uchwała nr 777/10). 

X. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od 
Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy przekształceniu prawa uŜytkowania 
wieczystego w prawo własności nieruchomości połoŜonej w Toruniu przy ul. 
Porzeczkowej 50a - DRUK NR 922. 

p. W. Krawiec – przedstawił projekt. 

Opinie: 

KB – zał. nr 7. 

Pytania:  

p. Z. Zakrzewski – zapytał, czy ci państwo mają dzieci ? 

p. W. Krawiec – przyznał, Ŝe tego nie rozwaŜano. Ustawodawca nie próbuje tego 
warunkować. MoŜnaby podciągnąć to pod szczególne uwarunkowania, Ŝe jeśli mają dzieci to 
one mogą się nimi opiekować. Sens bonifikaty był taki, Ŝeby zabezpieczyć funkcje 
mieszkaniowe. Czy prawo zbycia byłoby na rzecz osoby mieszkającej w domku 
jednorodzinnym czy wielorodzinnym, to teŜ uzyskiwałaby bonifikaty, bo takie otrzymywały 
wspólnoty mieszkaniowe i spółdzielnie.  

Dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała wg druku nr 922. Wynik głosowania: 7 – 1 – 4. Uchwała została przyjęta 
(uchwała nr 778/10). 

XI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej 
obiektem fortecznym połoŜonej w Toruniu przy ul. Rudackiej 73 - DRUK NR 924. 

p. W. Krawiec – przedstawił projekt. 

Opinie: 

KB – zał. nr 8. 

KIiOŚ – zał. nr 9. 

Pytań nie było. 

Dyskusja: 

p. K. Makowski – odniósł się do pewnego problemu, który pośrednio wiąŜe się z uchwałą. 
Trzeba solidniej przygotowywać uzasadnienia i wyjaśnienia do poszczególnych uchwał. Są 
pewne sprawy, o które trzeba zapytać i miejscem na zadawanie nawet najtrudniejszych pytań 
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są komisje. W tym przypadku przygotowanie było zerowe i zakończyło się na niepotrzebnych 
rozmowach telefonicznych dotyczących zadawanych pytań. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała wg druku nr 924. Wynik głosowania: 12 – 0 – 2. Uchwała została przyjęta 
(uchwała nr 779/10). 

XII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej 
połoŜonej przy ul. Stromej 5, stanowiącej własność Gminy Miasta Toruń - DRUK NR 
927. 

XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości połoŜonej 
przy ul. Adama Freytaga 1-3 i Łukasza Watzenrodego 5-7, stanowiącej własność Gminy 
Miasta Toruń - DRUK NR 930. 

p. W. Krawiec – przedstawił projekt. 

Opinie: 

KB – zał. nr 10, 12. 

KIiOŚ – zał. nr 11, 13. 

Pytań i dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała wg druku nr 927. Wynik głosowania: 14 – 0 – 0. Uchwała została przyjęta 
(uchwała nr 780/10). 

Uchwała wg druku nr 930. Wynik głosowania: 15 – 0 – 0. Uchwała została przyjęta 
(uchwała nr 781/10). 

XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2010 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków oraz jej wysokości – DRUK NR 931. 

p. M. Romaniszyn  – przedstawiła projekt. 

Opinie: 

KB – zał. nr 14. 

KIiOŚ – zał. nr 15. 

KKPiT – zał. nr 16. 

p. W. Przybyszewski – ogłosił 30 min. przerwy. 
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Pytań nie było. 

Dyskusja: 

p. W. Przybyszewski – podziękował komisji opiniującej wnioski oraz Miejskiemu 
Konserwatorowi Zabytków za przygotowanie uchwały. W ubr. były zabiegi o zastanowienie 
się nad zabytkami Bydgoskiego Przedmieścia, które mają wartość historyczną. Tak stało się 
w ubr. i w tym roku teŜ. 

p. B. Królikowska – Ziemkiewicz – podziękowała dyrektor BMKZ i komisji za rzetelnie 
przygotowany materiał. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała wg druku nr 931. Wynik głosowania: 13 – 0 – 0. Uchwała została przyjęta 
(uchwała nr 782/10). 

XV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony 
dla rezerwatu przyrody „Rzeka Drwęca” - DRUK NR 936. 

p. Sz. Burak – przedstawił projekt. 

Opinie: 

KIiOŚ – zał. nr 17. 

Pytań  nie było. 

Dyskusja: 

p. A. Jasiński – poprosił o wnikliwe przeczytanie § 1. Tam jest napisane, Ŝe projekt ma być 
opiniowany negatywnie. Jeśli ma być opinia negatywna, to trzeba głosować za tym drukiem. 

GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała wg druku nr 936. Wynik głosowania: 14 – 0 – 1. Uchwała została przyjęta 
(uchwała nr 783/10). 

XVI. Przedstawienie informacji na temat koncepcji funkcjonowania spółki Transbud 
Sp. z o.o. w Toruniu w latach 2010 - 2014. 

p. K. Hekert – przedstawił informacje (zał. nr  18). 

Pytań nie było. 

XVII. Przedstawienie informacji na temat Strategii Rozwoju Miasta Torunia na lata 
2007-2020. 

p. M. Urbaniak – przedstawił projekt. 
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Pytania: 
 
p. R. Olszewski – zapytał, na czym polega współpraca ze wszystkimi gminami ościennymi w 
zakresie planowania przestrzennego, infrastruktury technicznej  i  drogowej ? 
 
p. R. Pietrucień – poinformował, Ŝe kwestia wspomniana przez radnego będzie realizowana 
w ramach polityki regionalnej Urzędu Marszałkowskiego. Jednostka utworzona przy 
Wojewódzkiej Pracowni Urbanistycznej będzie koordynowała działania związane z 
planowaniem przestrzennym w aspekcie aglomeracji. Tego strategia nie rozstrzyga. 
 
XVIII. Zapytania i wolne wnioski (zgodnie z § 36 ust. 2 Regulaminu Rady Miasta 
Torunia składane są na piśmie). 

p. J. Bórawska – Cilak – zał. nr 19. 

XIX. Informacje:  

Przewodniczącego: p. W. Przybyszewski – poinformował, Ŝe: 

1. śałoba kończy się o północy w niedzielę. W Toruniu odbywają się róŜne uroczystości 
o charakterze Ŝałobnym ku pamięci ofiar zbrodni w Katyniu. Podziękował radnym za 
uczestnictwo. Codziennie o godzinie 1900 odbywają się naboŜeństwa ekumeniczne w 
katedrze Św. św. Janów z udziałem przedstawicieli kościoła katolickiego, 
prawosławnego i ewangelicko-augsburskiego. Po naboŜeństwie ekumenicznym 
odbędzie się koncert w kościele pw. Św. Ducha. 

2. Inicjatorem deklaracji nazwania wielofunkcyjnej sali koncertowej na Jordankach im. 
prof. L. Kaczyńskiego jest 14 radnych, którzy podpisali się pod deklaracją. Będzie ona 
przedmiotem obrad Konwentu Seniorów i będzie omawiana na jednej ze sesji Rady 
Miasta. 

Prezydenta Miasta:  p. Z. Fiderewicz – poinformował, Ŝe w dniach 6-10 kwietnia br. był z 
delegacją miasta Torunia w partnerskim mieście Nove Mesto w Słowenii. Był takŜe dyrektor 
Z. Derkowski, radny D. Łyjak i dyrektor E. Banaszczuk-Kisiel. Były to obchody święta 
miasta. Burmistrz A. Muhić przekazał pozdrowienia i podziękowania dla całej Rady i 
Prezydenta Miasta. Wizyta była okazją do zapoznania się z gospodarką Novego Mesta, 
głownie była to fabryka leków „Krka”, fabryka produkująca przyczepy samochodowe i 
kempingowe „Adria”. Wizytowano teŜ inkubator przedsiębiorczości. Pewne rozwiązania i 
projekty przy zaangaŜowaniu środków europejskich są taka samo realizowane jak w Toruniu. 

Inne: p. A. Jasiński –  poinformował, Ŝe brał udział w uroczystości odsłonięcia tablicy z 
nazwą ulicy na UMK. Uchwałą RMT została zmieniona nazwa ul. Lwowska na ul. prof. 
Bojarskiego. Władze UMK składają podziękowania za podjęcie tej uchwały. 

XX.  Zakończenie sesji.      

Protokół sporządził            
/-/Piotr Pyrek         

Przewodniczący 
Rady Miasta Torunia 

/-/Waldemar Przybyszewski 


